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گروه اقتصادی -مدیرعامل شرکت 
شهرک های صنعتی استان هرمزگان از آغاز 
فرآینــد مطالعات اولیه جهت احداث یک 
ناحیه صنعتی در جزیره بوموسی خبر داد.

 ســیدامیر امیــری زاد در خصوص 
نشســت مشــترک با فرماندار شهرستان 
بوموســی ضمن اعلام این خبــر افزود: 
مجوزهای لازم  برای راه اندازی این ناحیه 
صنعتی صادر شــده و زمینی به مساحت 
۲۴ هکتــار جهت احــداث ناحیه صنعتی 

بوموسی مکانیابی شده است.
مدیرعامل شرکت شهرکهای صنعتی 
هرمزگان با بیان اینکــه مطالعه و طراحی 
ایــن ناحیه صنعتی در حال انجام اســت، 
اظهار کرد: با توجه به تاکید اســتاندار و به 
درخواست ســرمایه گذاران برای احداث 
واحــد صنعتــی و در جهت مســکونی 
ســازی جزیره، این ناحیه صنعتی احداث 
خواهد شــد. امیری زاد ایجاد و توســعه 
چندین شهرک و ناحیه صنعتی را از جمله 

برنامه های اصلی این شرکت دانست و ابراز 
امیدواری کرد با ایجاد شهرک های صنعتی 
جدید، زمین مورد نیاز ســرمایه گذاران در 
استان تامین شده و تحقق این امر موجبات 
رونق تولید و افزایش اشــتغال در اســتان 
را فراهم خواهد کرد. مدیرعامل شــرکت 
شــهرک های صنعتی هرمزگان گفت: ۳۱ 
شــهرک و ناحیه صنعتی مصوب در تمام 
شهرستان های هرمزگان مستقر هستند که 
از این تعداد، ۲۳ شــهرک و ناحیه صنعتی 

به بهره برداری رســیده و ۸ شهرک و ناحیه 
صنعتی در حال احداث است.

گروه اقتصادی - استاندار هرمزگان 
گفت: در طــرح آتیه خانوار روســتاییان 
خدمات رایگان پزشــکی توســط مراکز 
درمانی دولتی به روســتاییان سراسر استان 

هرمزگان ارائه می شود.
فریدون همتی، استاندار هرمزگان در 
مراسم افتتاح آزمایشــی طرح آتیه خانوار 
روســتاییان گفت: همه افرادی که از بیمه 

پایه سلامت روســتایی برخوردار هستند 
می توانند در طــرح بیمه تکمیلی ثبت نام 
کننــد و از خدمات رایگان مراکز دولتی در 
بخش درمان ســرپایی، بســتری و داروی 

رایگان بهره مند شوند.
همتی با بیان اینکه ۷۹۴ هزار روستایی 
در هرمــزگان بیمه پایه ســلامت دارند که 
هزینه آن از محل منابع دولتی تامین شــده 

است، افزود: اگر هر فرد روستایی حق بیمه 
تکمیلی ســالیانه بین ۶۰ تا ۸۰ هزار تومان 
را پرداخت کند، از خدمات درمان سرپایی، 
بســتری، ویزیت و داروی رایگان در مراکز 
درمانی و بیمارستانی دولتی بهره مند خواهد 

شد.
او گفــت: در بیمــه پایه ســلامت 
روســتایی هر فرد باید در بخش بســتری 

۵ درصــد و در بخش ســرپایی ۳۰درصد 
از هزینه هــا را پرداخت کنــد، اما اگر بیمه 
تکمیلی داشته باشــد، هیچ هزینه ای برای 

درمان پرداخت نمی کند.
اســتاندار هرمزگان افزود: مسئولیت 
آگاه سازی مردم برای بهره مندی از مزایای 
این طــرح بر عهده دهیــاران و خانه های 

بهداشت روستایی است.

مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی استان هرمزگان:

ناحیهصنعتیدرجزیرهبوموسیراهاندازیمیشود

اقتصادی 6

گروه اقتصادی - رئیس کل سازمان 
توســعه تجارت ایران گفت: ســازمان 
توســعه تجارت ایران تلاش خواهد کرد 
که از طریــق برقراری و ایجاد اتاق تهاتر 
واردکننده و صادرکننــده را به یکدیگر 

متصل کند.
حمیدزادبوم بــا اعلام این مطلب، 
افزود: قرار است پس از اتاق تهاتر داخلی 
برای تجار، اتاق تهاتر بین کشــوری هم 
راه اندازی شــود و در این راستا با برخی 
از کشــورها برای انجام تهاتر مذاکرات 
اولیه صــورت گرفته اســت و در حال 
حاضر دســتورالعملی برای آن در دست 

تهیه است.
معاون وزیر و رئیس کل ســازمان 
توســعه تجارت ایران ادامه داد: در اتاق 
تهاتر کشــوری بدون اینکه پولی بین دو 
کشور رد و بدل شود، در مقابل صادرات 
به طرف مقابل، کالا به کشور وارد می شود 

تا این دو یکدیگر را پوشش دهند.
زادبوم در بخش دیگری از سخنان 
خــود درخصــوص ارز متقاضــی بیان 
کرد: اســتفاده از ارز متقاضی صرفا برای 
کالاهایی اســت که در گمرکات تا تاریخ 
۱۰ آبان ماه وارد شده و مربوط به مواد اولیه 
کارخانه ها می شــود. چون استدلال این 

بود که این افراد کالاهای شــان را آوردند 
و نیازی به فشــار آوردن به بازار داخلی 
ارز ندارنــد.وی ادامه داد: در حال حاضر 
با بخشــنامه ســتاد هماهنگی اقتصادی 
دولــت، یا خــود صادرکننده ها واردات 
انجام می دهند یا کوتاژ های صادراتی شان 
را در اختیــار واردکنندگان قرار می دهند 

و از طریق ســامانه جامع تجارت این کار 
انجام می شــود و احتیاج به کار دیگری 
نیســت. چون خیلی از صادرکننده ها و 
واردکننده هــا خودشــان یکدیگر را در 

فضای تجاری پیدا می کنند.
رئیس کل سازمان توسعه تجارت 
ایران اعلام کرد: اگر کســانی هستند که 

ارز دارنــد و واردکننده را پیدا نکردند و 
واردکنندگانی هســتند که ارزی را برای 
واردات پیدا نمی کنند، ســازمان توسعه 
تجــارت و وزارت صمــت می توانند با 
ایجــاد یک اتاق تهاتر به آنها کمک کنند؛ 
یعنی فهرســتی از صادرکنندگانی که ارز 
دارند و فهرســتی از واردکنندگانی که به 

ارز نیاز دارند و ارز صادرکنندگان را پیدا 
نمی کننــد از طریق این اتاق تهاتر به آنها 

کمک شود.
افزایش صادرات کشــور در 

مهرماه 99 نسبت به سال گذشته
آمــار  خصــوص  در  زادبــوم 
صادرات کشــور نیز افــزود: تنها ماهی 

که در ســال جاری صادرات مان بیشتر از 
واردات مان بوده، مهر ماه بوده اســت. در 
دو ماه اول ســال بیشــتر مرزها بسته بود 
و شــرایط کرونا وجود داشــت و باعث 
شــد هم صادرات و هم واردات مان افت 
شدیدی پیدا کند. وی تصریح کرد: اما هر 
چقدر که ارتباط مان با دنیا و همســایگان 
بیشتر شد، میزان افت صادرات کمتر شد، 
از منفی ۵۰ درصــد که در ماه اول و دوم 
سال اتفاق افتاد، الان در هفت ماهه امسال 
۲۳ درصد ارزشــی و ۵/ ۱۷ درصد وزنی 
نسبت به سال گذشته افت صادرات داریم 
اما مهر ماه امســال نسبت به مهر ماه سال 

گذشته افزایش صادرات داشتیم.
رئیس کل سازمان توسعه تجارت 
ایراندر پایان تصریح کرد: پیش بینی ام این 
اســت که در ۶ ماه دوم ســال نسبت به ۶ 
ماه اول امسال رشــد ۱۵ تا ۲۰ درصدی 
در صادرات پیدا کنیم اما نســبت به سال 
گذشــته احتمالا کاهش خواهیم داشت. 
این کاهش هــم تنها مختص ما نخواهد 
بود و همه کشورها کم و بیش این افت را 
تجربه کرده اند. اما کم کم همزیستی تجار 
با کرونا باعث شــده که این روند تعدیل 
شــود. بنابراین وضع تجارت جهان در 

سال ۲۰۲۱ بهتر خواهد شد.

گروه اقتصادی - هرمزگان معاون 
هماهنگــی امــور اقتصادی اســتانداری 
هرمزگان گفت : در جلســه ستاد استانی 
کرونا "با در نظر گرفتن رعایت پروتکل های 
بهداشتی در شناورها" مصوب شد اجرای 
پروتکل های بهداشــتی در شــناورهای 
مســافری الزامی اســت. بیستمین جلسه 
کارگــروه تنظیم بازار اســتان با حضور 
معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری 
هرمزگان، رئیس ســازمان صنعت، معدن 
و تجارت هرمــزگان و اعضای کارگروه 
در سالن جلسات اســتانداری هرمزگان 

برگزار شد.
معــاون هماهنگی امــور اقتصادی 
استانداری هرمزگان در این جلسه گفت: 
در جلسه ستاد اســتانی کرونا "با در نظر 

گرفتن رعایت پروتکل های بهداشــتی در 
شناورها" مصوب شــد اجرای پروتکل 
های بهداشــتی در شــناورهای مسافری 

الزامی است.
وی اضافــه کــرد: اداره کل بنادر و 
دریانوردی اســتان وظیفه نظارت بر روی 
کشتی ها و شناورها را بر عهده دارد و باید 
اجرای پروتکل های بهداشتی در واحدها و 
فعالیت های تحت سرپرستی خود را مورد 
پایش و نظارت و حتی اعمال مقررات کند.
ایــرج حیــدری کنتــرل بــازار و 
تعدیــل قیمت هــا را از جمله عوامل مهم 
رضایتمندی مردم دانســت و عنوان کرد: 
باید به صورت مداوم و مستمر این نظارت 
ها و بازرســی ها شکل بگیرد و با متخلفان 
و مخلان امنیت اقتصادی برخورد شــود. 

رئیس ســازمان صنعت، معدن و تجارت 
اســتان هرمزگان نیز در جلسه تنظیم بازار 
اســتان با اشــاره به تأمین و توزیع روغن 
نباتی مورد نیاز شهروندان، از برنامه ریزی 
برای تأمین و توزیع کالاهای اساســی در 
اســتان هرمز گان خبر داد. خلیل قاسمی 
با بیان اینکه با پیگیری های مستمر سازمان 
در خصــوص تأمیــن اقلام ضــروری و 
مایحتاج عمومی مردم هیچ گونه مشکلی 
در ایــن رابطه وجود نــدارد، اظهار کرد: 
نمایندگی های که عامل پخش مواد غذایی 
در ســطح استان هســتند در حال جذب 

روغن نباتی مورد نیاز شهروندان هستند.

رئیس ســازمان صنعــت، معدن و 
تجارت اســتان هرمزگان افزود: با مصوبه 
تنظیم بازار استان و پیگیری جدی سازمان 
صنعــت معدن و تجارت اســتان در حال 
حاضــر نمایندگی های پخــش از طریق 
فروشــگاه های زنجیره ای و اصناف، اقدام 

به توزیع روغن نباتی می کنند.
رئیــس صنعت، معــدن و تجارت 
هرمزگان هم با اشــاره بــه تولید و توزیع 
روغــن خوراکی در اســتان تصریح کرد: 
ســهمیه ای که اخیرا به استان اختصاص 
یافته خوب بود و ما در بخش تامین روغن 
خانوارها مشکلی نداریم. قاسمی با اشاره 

به رصــد و پایش مســتمر روند تأمین و 
توزیع کالاهای اساسی به ویژه روغن نباتی 
در شرایط فعلی، اظهار کرد: رعایت قیمت 
مصوب روی کالا الزامی بوده و شهروندان 
می تواننــد در صورت مشــاهده هرگونه 
تخلف اعم از "عدم عرضه و گرانفروشی" 
با سامانه تلفنی ۱۲۴ رسیدگی به شکایات 
و گزارش های مردمی در مرکز اســتان و 
شهرســتان های تابعه تماس حاصل کنند. 
وی ادامه داد: هیچ گونه مشــکلی در زمینه 
تأمین مایحتاج عمومی و کالاهای اساسی 

در سطح استان هرمزگان نداریم.
قاسمی در پایان گفت: با مصوبه ستاد 
تنظیم بازار کشور، مسئولیت ذخیره سازی 
و تنظیم بازار میوه شب عید به وزارت جهاد 
کشــاورزی سپرده شد. بر این اساس، این 

وزارتخانه مسئولیت دارد با ذخیره سازی 
به موقع از افزایش قیمت میوه ها توســط 
واســطه ها در شــب عیــد جلوگیری به 
عمل آورد. براســاس مصوب ستاد تنظیم 
باز اســتان نرخ مصوب برای ســفرهای 
دریایی مرکز اســتان از مسیر بندرعباس 
به قشم و بالعکس برای مسافران قشموند 
۲۵هزار تومان و برای گردشگران ۳۵هزار 
تومان تعیین شــده اســت. علاوه بر این، 
مســیر بندرعبــاس به هرمــز و بالعکس 
برای مســافران هرمزوند ۱۰هزار تومان، 
برای دانشــجویان ۱۵ هزارتومان و برای 
گردشــگران ۳۵ هزارتومان است و مسیر 
هرمز به قشــم و بالعکس برای قشــموند 
و هرمــز ونــد ۱۵هــزار تومــان و برای 

گردشگران ۳۵ تومان اعلام شد.

زادبوم مطرح کرد؛

برقراریارتباطواردکنندهوصادرکنندهباایجاداتاقهایتهاتر
داخلیوبینالمللی

نرخکرایهترددهایدریاییدرهرمزگانافزایشیافت

آغازطرحبیمهتکمیلیسلامتروستاییاندرهرمزگان

گــروه اقتصادی- محمدرضا صفا 
در نشســت آنلایــن معرفی فرصت ها و 
پتانســیل های هرمــزگان و نینگو چین، 
افــزود: هرمــزگان در بحــث تجارت و 
صــادرات آبزیان و میــوه تربار جایگاه و 

اهمیت ویژه ای در کشور دارد.
رئیس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن 
و کشاورزی بندرعباس عنوان کرد: استان 
هرمزگان دارای چهار نوع شــبکه حمل و 
نقــل هوایی، ریلی، زمینی و دریایی و پنج 

فرودگاه مهم است.
وی با بیان اینکه هرمزگان دارای ۷۰ 
بندر و اســکله با کاربری تجاری اســت، 
تصریــح کرد: بندر مســافری باهنر برای 
حمل صادرات کالا جایگاه اول در کشور 

را دارد.
این مقام مسئول با اشاره به اینکه در 
بندرعباس معادن بســیار خوبی داریم که 
می توانند در بحث صادرات برای کشــور 
ارز آوری خوبی داشــته باشــند، اظهار 
کــرد: ظرفیت هــای بســیار خوبی برای 
ســرمایه گذاری در مناطق ویژه اقتصادی 

استان هرمزگان وجود دارد.
رئیس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن 
و کشــاورزی بندرعباس با بیــان اینکه 
اســتان هرمزگان در حوزه ترانزیت کالا 
به آســیای میانه حرف اول را می زند، بیان 
کرد: شــیلات هرمزگان در کشور جایگاه 
ویژه ای دارد که در این زمینه ظرفیت های 

زیادی برای سرمایه گذاری وجود دارد.

صفــا با بیــان اینکه هرمــزگان در 
مجمــوع ۳۰ درصد از بنادر کشــور را در 
خود جای داده است، خاطرنشان کرد: در 
حال حاضر ظرفیــت صید ۲۰۰ هزار تن 
آبزیان معادل ۴۰ درصد کل صید کشــور 
را داریــم که هرمزگان از این نظر رتبه اول 

را دارد.
وی بــا بیان اینکه هرمــزگان ۱۵۶ 
هــزار هکتار اراضی تحت کشــت دارد، 
خاطرنشــان کرد: ۴۹ درصــد از اراضی 
بــه صورت بــاغ و ۳۱ درصد هم زراعی 
کشــت می شــوند. لیمو تــرش، انبه و 
نارنگی مهم ترین محصولات کشاورزی 
هرمزگان را تشــکیل می دهند که سالانه 
۱۵۰ هــزار تــن از این محصــولات در 

هرمزگان تولید می شود.
رئیس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن 
و کشــاورزی بندرعباس با اشاره به اینکه 
هرمزگان رتبــه اول تولید خرمای پیاروم 
در کشور را دارد، عنوان کرد: گردشگری 
و صنایع دستی هرمزگان از گذشته دارای 
جایگاه خاصی بوده است و ظرفیت های 

سرمایه گذاری زیادی دارد.
وی عنــوان کرد: اســتان هرمزگان 
پایلوت گردشــگری کشور در تعطیلات 
عید محسوب می شود که هر ساله پذیرای 

بیش از سه میلیون مسافر است.
صفــا ادامه داد: هرمزگان در جایگاه 
نخســت ترانزیت کشــور قــرار دارد و 
بــا توجه بــه دریا محور بــودن آن و دارا 

بودن بنادر مهم و اســتراتژیکی همچون 
بندرشــهید رجایی از ظرفیت های بالایی 
در حمل و نقل و دسترسی به آب های بین 

المللی برخوردار است.
وی با اســتقبال از همــکاری های 
مشــترک با فعالیت اقتصادی نینگو چین 
و گســترش مــراودات تجــاری، اضافه 
کرد: امیدواریم با برگزاری نشســت های 
مشترک و شــرکت در نمایشــگاه های 
اقتصــادی بتوانیم زمینــه همکاری های 

مشترک را فراهم کنیم.
صفــا با ذکر ایــن نکته کــه کمتر 
کشــوری پیدا می شود که به موقعیت مهم 
هرمزگان آگاه نباشد، عنوان کرد: موقعیتی 
کــه هرمــزگان از نظر اســتراتژیک دارد 
باعث شــده حمل کالا به سمت آسیا میانه 

و جنوب شرق شده است.
وی اظهار کرد: دو منطقه آزاد قشــم 
و کیش و چند منطقــه ویژه اقتصادی که 
دارای ظرفیت های زیادی هستند از جمله 
ظرفیت هایی است که می توان در رابطه دو 

کشور مورد استفاده قرار گیرد.

وی اضافــه کرد: منطقه ویژه صنایع 
اقتصادی پارسیان از دیگر این ظرفیت ها 
است که با وجود فراهم بودن زیرساخت ها 

آماده سرمایه گذاری است.
صفا بــا بیان اینکه یکی از مهم ترین 
کارخانه هــای تولید آلومنیوم در اســتان 
هرمزگان واقع شــده اســت، اظهار کرد: 
اســتان هرمــزگان بیش از هــزار و ۳۰۰ 
کیلومتر نوار ســاحلی مرزی دارد که اگر 
سواحل را درنظر بگیریم این رقم به بیش 

از دو هزار کیلومتر خواهد رســید و این 
ســواحل ظرفیت بســیار خوبی را برای 
جذب سرمایه گذار در حوزه گردشگری 

دارند.
وی با اشــاره به توانمندی هرمزگان 
در حوزه بندری و زیرساخت های بندری، 
مطرح کرد: هرمزگان از نظر کشــت های 
گلخانه ای، رتبه اول کشور را دارد در حال 
حاضر حدود ۷۰۰ هکتار کشت گلخانه ای 
در اســتان داریم که عمده تولیدات آن ها 
به کشورهای آسیای میانه صادر می شود.

همچنین رئیس اتاق بازرگانی شهر نینگو 

چین در این نشســت افــزود: با توجه به 
اینکه در عرصه شیوع کرونا در دنیا هستیم 
اما برگزاری آنلاین این نشســت مشترک 

باعث خوشحالی ماست.
گوانجینگ جو بــا بیان اینکه نینگو 
اســتانی مهم در زمینه توســعه بندری و 
دریایی در کشور چین است، تصریح کرد: 
هشت میلیون و ۵۰۰ هزار نفر جمعیت این 
استان اســت و میزان تولید ناخالص این 
استان بخش مهمی از درامد کشور چین را 
شامل می شود و از لحاظ اقتصادی استانی 

توسعه یافته محسوب می شود.
این فعال اقتصادی با اشاره به اینکه 
در بحــث حمــل ونقل دریایــی به ویژه 
کانتینری نیز اســتانی مهم در کشور چین 
است، اظهار کرد: بیش از ۱۵۰۰ سال سابقه 
تجارت کشــور ایران با استان نینگو چین 
اســت و نشان از سابقه تعامل دو طرفه از 

گذشته تاکنون است.
وی بــا بیــان اینکه میزان ســرمایه 
گذاری استان نینگو در ایران به یک میلیون 
دلار می رســد، عنوان کرد: مجموعه ما با 
بیش از یکصد نهادهای اقتصادی در جهان 
ارتباط دارد و مراوده اقتصادی ایجاد شده 
اســت. رئیس اتاق بازرگانی استان نینگو 
چیــن در پایان با اشــاره بــه اینکه آماده 
گســترش اقتصادی بین نینگو و اســتان 
هرمزگان هســتیم، اضافه کرد: امیدوارم 
بزودی میزبان هیئتی از استان هرمزگان در 
نینکو جهت فعالیت های مشترک باشیم.

رئیس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی بندرعباس گفت: موقعیتی که هرمزگان از نظر استراتژیک دارد
 باعث شده حمل کالا به سمت آسیا میانه و جنوب شرق شده است.

به توسعه تجارت بندرعباس 
و نینگو چین خوشبین هستیم
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رئیــس اتــاق بازرگانــی، صنایــع، معــادن و کشــاورزی 
بندرعباس با بیان اینکه اســتان هرمــزگان در حوزه ترانزیت 
کالا به آســیای میانه حــرف اول را می زند، بیان کرد: شــیلات 
هرمــزگان در کشــور جایگاه ویــژه ای دارد کــه در این زمینه 
ظرفیت هــای زیــادی بــرای ســرمایه گذاری وجــود دارد.

اینهایی که می گویند دو آتشه ذوب در ولایت 
هستیم این گونه اند!

کواکبیان دبیرکل حزب مردم سالاری: 

ادامــه  از صفحه3-  همین آقای ذوالنــوری در مجلس دهم آمد به من گفت یالله 
استیضاح رئیس جمهور را امضا کنید و داشت رسما امضا جمع می کرد، من در تذکری گفتم 
که ما اصلاح طلبان رشیدتر از آن هستیم که کار عبث و بیهوده ای انجام دهیم و صدای برخی 
اصولگرایان درآمد که یعنی ما رشید نیستیم و داریم کار بیهوده انجام می دهیم؟؛ من گفتم 
اصلا به شما کاری ندارم بلکه گفتم ما رشیدتر از آن هستیم که این کار را کنیم. باور کنید به 
دو روز نکشید که یکی از این آقایان به بیت رهبری رفته بود و دیگر این بحث پیش نیامد.

یک روز من به شوخی به آقای ذوالنوری گفتم بیا من می خواهم آن طرح استیضاح را 
امضا کنم و او گفت دیگر لازم نیست. می خواهم بگویم این کارعبث است.

 به مدیریت لاریجانی انتقاد داشتم اما حالا می گویم 
هزار رحمت به لاریجانی!

من اصلا نمی خواهم از عملکرد خودمان در مجلس دهم دفاع کنم چون مشکل ما 
در آن مجلس آقای لاریجانی و مدیریت ایشان بود، تصمیم ها و عملکردی داشت که مورد 
انتقاد بود مثلا درمورد بنزین من به او گفتم شما به نمایندگی از ۲۹۰ نفر به شورای هماهنگی 
اقتصادی سران سه قوه رفته اید و نباید نظر شخصیتان را می گفتید، نظر جمع این بود که 

بنزین گران نشود و شما هم این را می دانستید.
هرچند نهایتا اصلا بحث تصمیمِ شــورای هماهنگی اقتصادی نبود، بحث مصوبه 
شــورای عالی امنیت ملی بود، این را فراموش نکنید.اصل ۱۷۶ قانون اساســی می گوید 
مصوبات شــورای عالی امنیت ملی بعد از تایید رهبری لازم الاجرا اســت. بحث من این 
است که چرا شورای عالی امنیت ملی در بنزین باید تصمیم بگیرد؟ آن شورا باید در طرح 
های امنیتی، نظامی  و کلان تصمیم بگیرد. لذا اگر دیگر نشد ما حرفی بزنیم بخاطر حرف 
شورای هماهنگی اقتصادی سران سه قوه نبود بلکه بخاطر آن مصوبه شورای عالی امنیت 
ملی بود. ما صبح که به مجلس آمدیم، آقای شمخانی به مجلس تشریف آورد و نامه شورای 
عالی امنیت ملی را خواند که البته من همان روز نطق داشتم و گفتم هنوز هم دیر نشده است، 
بیایید با سران سه قوه نشست داشته باشیم اما دیگر هیچکدام شان حاضر نشدند و جلسه ای 

برگزار نشد و گفتند رهبری گفته است و ماجرا آنگونه شد...
به نظر شما با توجه به نزدیکی به برگزاری انتخابات 1400 و تذکرات 
رهبری، شاهد تغییر رویه در رفتار نمایندگان مجلس یازدهم خواهیم بود؟

برای عملکرد این ۶ ماه مجلس شاید افرادی بگویند که قضاوت کردن زود است اما 
سالی که نکوست از بهارش پیداست، یعنی می شود فهمید که جز ۵۰ الی ۶۰ نفر که از با 

سابقه ها هستند بقیه همه صفر کیلومتر هستند.
یک نماینده اعتصاب غذا می کند یکی دیگر  می گوید واکسن کرونا 8 

ماه است کشف شده
فکر می کنید این تندوری ها ناشی از چیست؟ واقعا به دلیل عدم آگاهی 

از اختیاراتشان است یا واقعا می خواهند کاری انجام دهند؟
من در دلسوزی و خیرخواهی نمایندگان شکی ندارم مگر اینکه بعضا بخواهند خیلی 
حزبی و جناحی عمل کنند،  آنها عموما دلسوز مردم هستند اما راهش این نیست که نماینده 
ای بیاید و بگوید چون مشکلات مردم حل نمی شود من دیگر اعتصاب غذا می کنم، یا یک 
آقایی بگوید ما ۸ ماه است واکسن کرونا را کشف کرده ایم و بعد دیدند که آن واکسن ضد 
سرفه است و بقیه حرف های عجیب و غریبی که در این مدت زده اند، می خواهم بگویم 
مدیریت درستی در این ۶ ماه نشده تا بهتر نتیجه بگیرد. ما به مدیریت علی لاریجانی کلی 

اشکال وارد می کردیم اما در این ۶ ماه گفتیم هزار رحمت به علی لاریجانی!
خروجی ۶ ماه کارِ مجلس یازدهم چند طرح مصوب در شورای نگهبان 

است؟
بنابراین فکر می کنید بخشــی از این شــرایط مجلس یازدهم به آقای 

قالیباف و هیئت رئیسه برمی گردد؟
بله، به هیئت رئیســه ای مربوط می شــود که آقای قالیباف هم در رأس آن اســت. 
خروجی این ۶ ماه چند طرح مصوب در شورای نگهبان داشته است؟ ما باز هم صبر می 
کنیم و من قضاوت نهایی نمی کنم اما قطعا مجلس یازدهم یا مجلس انقلابی یا خیلی حزب 

اللهی، از لحاظ برآیند کار ضعیف تر از مجلس دهم است.
رئیسی نمی خواهد رئیس جمهور شود اما قالیباف شیفته و شیدای 

این پست است
واقعیت این اســت که اصولگرایان در سه طیف اصلی می گنجند، سنتی ها از همه 
عاقل تر هســتند و مثلا درباره انتخابات بعضی هایشان به آقای قالیباف گفته اند در همین 
جایگاهی که هستی بمان و نیاز نیست کاندیدای ریاست جمهوری شوی! مثلا آقای رئیسی 
خودش نمی خواهد بیاید اما اصولگرایان بدشان نمی آید  رئیس جمهور شود چون او یک 
پایگاه رأی داشته است، با این حال خودش می خواهد دستگاه قضایی را درست کند، اما 
آقای قالیباف خودش شیفته و شیدای این پست است و من خیلی کم از اصولگرایان دیدم 
که بگویند قالیباف کاندیدا شود. یکسری دوستان پایداری هم به دنبال آقای سعید جلیلی 
هستند، هرچند من فکر می کنم اگر قرار باشد فضا، فضای تعامل مثبت تری با جامعه جهانی 

و بحث مذاکره با بایدن باشد آقای جلیلی خیلی مرد این میدان نیست.
به نظر شما مجلس یازدهمی ها چقدر در گیر رویکردهای پوپولیستی 

شدند و رفتارها و شعارهای پوپولیستی ارائه می دهند؟
دقیقا بعضی از این شعارها همینجور است. همین که ما به مردم بگوییم مردم ما شما 
را دوست داریم و چون دولت کاری نمی کند پس ما اعتصاب غذا می کنیم، این کار واقعا 
به درد مردم نمی خورد، آنها باید قانونی تنظیم کنند که تحولی در زندگی مردم ایجاد کند. 
این دوســتان باید بدانند که درگیر شــدن با این دولت وقت مملکت را تباه می کند و باید 
یک حداقل هایی برای این مسائل تعریف کنند و اصلا فکر نکنند که در آینده چه کسی 
قرار اســت رأی آورد، اگر نگاه ما انتخاباتی باشد اصلا با دولت همکاری نمی کنیم و این 
نمی شــود. دولت فعلا زمام امور اجرایی را در دســت دارد و فعلا روی کار است و باید با 

این دولت کنار آمد.
همکاری با دولت که همکاری با ترامپ نیست!

همکاری با این دولت همکاری با دولت ترامپ نیست، دولت فعلی دولتی قانونی 
است و به نظر من بسیار مهم است که با آن کنار بیایند. فرض کنیم دولت اصولگرای بعدی 
بیاید، آنها نباید دعوا بر سر پست داشته باشند، الان نباید در اتاق فکرمان این تقسیم بندی 
را داشته باشیم که وزارت خانه ها سهم چه تشکیلاتی می شود و پایداری ها چقدر سهم 

دارند و... .
دلیل اصلی بروز اینگونه شعارها هم این است که ما حزب نداریم.

احمدی نژاد باید نزد مجلس یازدهمی ها درس پس دهد
به نظر شــما بروز و ظهور این رویکردهای پوپولیستی چقدر یادگار 

محمود احمدی نژاد است؟
البته آقای احمدی نژاد نمونه کم نظیری در اقدامات پوپولیستی بود حتی اخیرا بعضی 
طرفدارانش به دلیل همین روحیه به شدت از شکست ترامپ در انتخابات آمریکا ناراحت 
بودند. البته اقدامات پوپولیســتی ایشان همچنان ادامه دارد مثلا همین موضوعی که اخیرا 
ایشــان ادعا کرده ما از سازمان بهداشت جهانی پول گرفتیم تا روی ایرانیان داروی آنها را 

آزمایش کنیم که هیچ سند و مدرکی هم برای این ادعا ارائه نمی کند.
با این حال باید بگوییم که اقدامات برخی نمایندگان مجلس یازدهم نه تنها شبیه همان 
اقدامات پوپولیستی احمدی نژاد است بلکه می توان مدعی شد آقای احمدی نژاد باید بیاید 

و نزد این عزیزان درس هم پس دهد.

رئیس اتاق بازرگانی بندرعباس:


